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20240208 Verslag bijeenkomst bomenkap Sibeliuspark 
Sprekers: Jurgen Pennings (projectleider Park & People) en Vincent Snels (projectleider bij de 
gemeente Oss)  
 
Aanleiding voor deze bijeenkomst is de grote opkomst van wijkbewoners bij de wandeling in het 
Sibeliuspark op vrijdagmiddag 12 januari jl.. Omdat het toen vroeg donker was en veel mensen het 
gesprek niet konden volgen, heeft de wijkraad Ruwaard aangeboden deze vervolgbijeenkomst te 
organiseren. En met succes, getuige opnieuw de grote opkomst van ruim 80 wijkbewoners.  
 
De wandeling op 12 januari met omwonenden was heel waardevol, volgens dhr. Jurgen Pennings. 
Hierdoor is Park & People in samenwerking met de gemeente Oss tot een aangepast plan gekomen. 
Een plan waarbij een multifunctioneel park kan worden gerealiseerd en er tegelijkertijd zoveel 
mogelijk bomen worden behouden. Door de aanpassingen en door flexibeler om te gaan met het 
beheer van het park, kunnen twintig bomen worden gespaard. In het eerdere ontwerp was sprake 
van 29 bomen die gekapt moesten worden. In het nieuwe ontwerp worden er 9 bomen gekapt 
waaronder 1 boom die in slechte staat is.   
 
Zie bijlage met presentatie over aangepast plan. 
Het aangepaste plan applaus van de aanwezigen. 
 
Vragen en opmerkingen  

• Vraag over breedte van de paden 
Waarom zijn de paden zo breed? Kan dat niet veranderd worden in smallere paden?  En een 
groot bord bij de ingangen dat het verboden is om te fietsen. 
Antwoord Vincent 
Het ontwerp van het park staat niet op de agenda van deze avond. Het plan is destijds in overleg 
met wijkbewoners tot stand gekomen en voorziet in een multifunctioneel park met veel ruimte 
voor ontmoeten en verblijven. In het ontwerp is gekozen is voor een pad dat ruimte biedt aan 
allerlei gebruikers zoals wandelaars, fietsers, skaters etc. Daarom is er ook gekozen voor brede 
paden.  
Kan dat niet opnieuw worden bekeken? We leven inmiddels in een andere tijd, met veel 
elektrische fietsen en een andere mentaliteit.  
Antwoord Vincent 
Dan zouden we daarvoor een andere bijeenkomst moeten organiseren, want nogmaals: dat staat 
nu niet op de agenda. Ik zal je vraag meenemen naar de verantwoordelijke wethouder en het 
voorleggen. Je hoort daar nog van. 
 
NB: update 15 februari: antwoord van de gemeente op bovenstaande vraag: De gemeente gaat 
de breedte van de paden (het lint) van het park niet herzien. Het ontwerp is mede door de inbreng 
van omwonenden op een aantal bijeenkomsten tot stand gekomen. Dit heeft geleid tot een 
vastgesteld ontwerp waarin de beoogde functies van het park hun plek gekregen hebben. Het lint 
biedt ruimte aan en verbindt op passende wijze deze verschillende functies. 
 

• Biodiversiteit 
Door veel aanwezigen wordt een pleidooi gehouden voor vergroten van de biodiversiteit en 
terughoudend te zijn met het verwijderen van zaailingen en aandacht te hebben voor variëteit in 
de onderbegroeiing.  Vincent antwoordt dat dit ook de aandacht heeft van de gemeente en Park 
& People. De zaailingen die worden verwijderd betreffen doorgeschoten zaailingen van vooral 
Essen. Deze verdrukken de andere bomen en begroeiing. Voor het overige vindt onderhoud 
plaats en wordt de onderbegroeiing niet zonder meer weggehaald maar gesnoeid zodat kaalslag 
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wordt voorkomen. Tevens is er zo aandacht voor het geluidswerend effect van begroeiing, de 
filtering van fijnstof en de opname van stikstof, waar een aanwezige naar vroeg. 
 

• Herplanten bomen 
Er wordt voor gepleit om de bomen die moeten verdwijnen uit het park, elders te herplanten. 
Bijvoorbeeld: de kastanje die moet verdwijnen, is mogelijk heel welkom in Geffen waar 
abusievelijk een mooie grote boom is gekapt vanwege de woningbouw daar. Ook bewoners van 
de andere zijde van de dr. Saal van Zwanenbergsingel geven aan dat in hun buurt bomen welkom 
zijn. 
Aangegeven wordt dat herplanten vaak lastig is. Bomen moeten ruim van tevoren er op worden 
voorbereid. Niet overal is een boom te planten vanwege bijvoorbeeld de aanwezigheid van 
riolering, bekabeling e.d. Gevraagd wordt om hier toch serieus naar te kijken, ook in toekomstige 
plannen.  Vincent neemt dit punt mee terug naar de gemeente., maar kan geen garantie geven 
dat dit wordt uitgevoerd. 
Een andere wijkbewoner pleit ervoor om deze bomen te planten in de middenberm van de dr. 
Saal van Swanenbergsingel. Dit in verband met het lawaai en het fijnstof langs deze drukke 
verkeersweg.  

 

• Hondenuitlaat 
Er was discussie over de noodzaak van een omheinde hondenuitlaat in het park. En of er wel of 
niet een losloopgebied nodig is. 
Vincent legt uit dat er een aanwijsbesluit nodig is voor omheinde hondenuitlaatplaatsen en het 
aanwijzen van een losloopgebied. Dat is gebaseerd op gemeentelijk beleid. Dit beleid is toegepast 
bij het aanwijzen van de omheinde hondenuitlaat en losloopgebied in het Sibeliuspark. Het 
besluit tot aanwijzen van de omheinde uitlaatplaats wordt op de gebruikelijke wijze gepubliceerd. 
 

• Kan er toch alsnog niet voor worden gezorgd dat er geen bomen hoeven te worden gekapt? 
In het nieuwe parkontwerp is niet alleen aandacht geschonken aan groen en biodiversiteit, maar 
ook aan ruimte voor ontmoeting, bewegen. Er is voorzien in een tribune die gaat dienen als 
ontmoetingsplek. En een plein waar straks festiviteiten kunnen worden georganiseerd. Het 
ontwerp is uiteindelijk het resultaat van een afweging tussen al de zaken waarvan de 
wijkbewoners hebben aangegeven dat ze die belangrijk vinden. 
 

• Wanneer worden de bomen gekapt. Houden jullie rekening met het broedseizoen? 
Jurgen vertelt dat de bomenkap zo snel mogelijk wordt gestart. Dat is dus ruim voor het 
broedseizoen en concreet in de week van 19 februari aanstaande. 
 

• Hebben we als buurt last van de werkzaamheden? 
De aanvoerroutes van het verkeer lopen vanuit het zuiden vanaf de Zwijsenlaan. De 
werkzaamheden voor de aanleg van het Urban Ox Park en de aanleg van het vernieuwde park 
zullen zoveel mogelijk gelijktijdig plaatsvinden. Dat is tenminste de bedoeling. Park & People zal 
daarover in overleg gaan met de aannemer van het Urban Ox Park, zodra bekend is wie dat 
wordt.  
 

• In hoeverre is er rekening gehouden met de stikstof en geluidsnormen? 
Vincent vertelt dat de gemeente alleen vergunningen af kan geven, als voldaan wordt aan alle 
geldende normen. De plannen worden daar altijd aan getoetst. Dit plan is hier dus ook aan 
getoetst.  
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• Verlichting  
Er komt verlichting langs het ‘lint’ in het park. De verlichting gaat ’s nachts uit of wordt gedempt. 
Vraag: komen er sensoren op de lantaarnpalen, zodat het de verlichting oplicht als er mensen 
lopen of fietsen in het park?  
Antwoord: dat is nog niet duidelijk, maar neemt Park en People op met de gemeente. 
 

• Wanneer is die bijeenkomst over het herzien van het ontwerp van het park? 
Die toezegging is niet gedaan. Vincent heeft toegezegd om aan te kaarten dat de wens leeft om 
het ontwerp van het park opnieuw te bediscussiëren. 
Reacties uit de zaal: ‘die wens leeft niet bij ons.’ 
 

• Planning 
De werkzaamheden starten, na goedkeuring van de gemeente op de wijziging van de uitvoering 
van de vergunde kap van bomen, op 19 februari. Naast het kappen van de negen bomen, vindt er 
ook onderhoud plaats waarbij dood hout en zaailingen worden verwijderd. De stammen van de 
gekapte bomen krijgen weer een plek in het park.  
 
Naar verwachting zijn de werkzaamheden in dit deel van het Sibeliuspark na het najaar afgerond 
en is dit deel van het park klaar. In het najaar vindt immers ook de aanplant plaats van 107 extra 
bomen. Dat is naast de 167 bomen die al in 2022 en 2023 zijn aangeplant. 
 

 
 


